
Z á p i s
z ustavující schůze Komise pro informační technologie

konané dne 22. června 2017 v budově AV ČR v Praze
 
 
Přítomni: J. Anděl,  Bárta,  R. Bartl,  J.  Baše,  L.  Beneš,  V. Brunnhofer, J. Červenka,  P.

Divina, M. Duda, M. Fridrich, M. Haindl, V. Havlík, J. Hlaváček, J. Holec, M.
Jarník,  J.  Jursa,  J.  Maňour,  L.  Novotný,  V.  Pauločik,  P. Pavlas,  J. Pinta,
P. Ryšavý, M. Sedláček, P. Sunega, P. Škrabal, M. Švamberková, P. Vaníček,
J. Urban, 

Omluveni: I. Černý, O. Číp, Č. Číšecký, F. Hartvich, J. Chudoba, O. Jakl, P. Roupec, J.
Vojířová, P. Vondrášek, 

Přizváni: P. Douša, M. Jung, M. Salaj, M. Šimonová

Program:

1. Organizační záležitosti
2. Projednání statutu Komise
3. Projednání dotačních priorit Komise
4. Posouzení nových žádostí o dotace
5. Informace o projektu Fondu Rozvoje Cesnet 

"Zpracování a pilotní ověření metodiky implementace GDPR
 v IT prostředí VVŠ"

6. Informace k Výzvě MMR "Kybernetická bezpečnost"
7. Informace k centrálnímu nákupu softwarových produktů IBM
8. Informace k MS platformě Office 365
9. Různé 

Schůzi zahájil předseda Komise M. Haindl. 
Uvítal nové členy a celé Komisi popřál mnoho úspěchů v její činnosti. 

Ad1)
M.Indra stručně charakterizoval hlavní úkoly Komise pro informační technologie AV ČR, tj.
posuzování žádostí o dotace, určování poplatků ústavů na provoz sítí,  podpora vzdělávací
činnosti, půjčky na programové licence a spoluúčast v programech Fondu rozvoje CESNET.
Dále popsal metodiku podávání žádostí, jejich schvalování a čerpání dotací. 

 Žádosti o dotace se posílají tajemníkovi Komise na adresu kit@ssc.cas.cz
 Žádosti schvaluje na doporučení Komise Akademická rada AV ČR
 Žádost o proplacení schválené dotace je nutné doložit fakturou

Formuláře  k  uvedeným  žádostem  jsou  vystavené  na  serveru  https://kit.avcr.cz (složka
Různé)

Ad2)
Účel Komise, její strukturu a hlavní úkoly formálně popisuje dokument Statut Komise pro
informační technologie AV ČR schválený Akademickou radou dne 28.5.2013.
Komise  tento  dokument  posoudila  a  doporučila  jeho  další  platnost  bez  úprav.  Text
dokumentu tedy bude předložen Akademické radě ke schválení jako nový Statut Komise pro
informační technologie AV ČR pro období 2017 – 2020.

Statut Komise pro informační technologie AV ČR je vystaven na serveru  https://kit.avcr.cz
(složka Různé)

https://kit.avcr.cz/
https://kit.avcr.cz/
mailto:kit@ssc.cas.cz


Ad3)
Členové Komise byli seznámeni s dosud platnými dotačními prioritami (skupinami).

Dotační skupina
Spoluúčast
žadatele [%]

a
budování a modernizace infrastruktury sítě AV ČR 
(optika, MW, přístupové prvky)

0

b
zabezpečení sítě AV ČR 
(firewally, antivir, antispam)

0 – 50

c
podpora aplikací na infrastruktuře sítě AV ČR 
(Eduroam, EduID, ...)

50

d
podpora rozvoje IPv6 
(DNS, centrální switch)

0

e
podpora odborného vzdělávání 
(odborné semináře)

0

f
celo-akademické zakázkové IT práce 
(studie)

0

Dotační priority jsou definované jako  Pravidla pro přidělování dotací AV ČR na informační
technologie z prostředků Komise pro informační technologie AV ČR ve Směrnici Akademické
rady AV ČR č. 4 - Pravidla pro přidělování dotací AV ČR v oblasti informačních technologií
INc14-04/S14-04, ze dne 4.6.2014

Po  krátké  diskusi  byly  tyto  Dotační  priority  přijaty  i  pro  následující  období.  Směrnice
Akademické rady AV ČR č. 4 tedy zůstává v platnosti.

Ad4) 
M.Indra podal podrobnou informaci o aktuálním stavu rozpočtu investičních a provozních
prostředků přidělených KITu z centrálního rozpočtu AV ČR na provoz sítí pro rok 2017.  K
datu schůze schválila AR AV ČR přidělení investičních dotací ve výši 5.951.453,- Kč (14
položek) a provozních dotací ve výši 305.823,- Kč (7 položek).
K datu schůze tedy v rozpočtu zůstalo volných 48.547,- Kč investičních a 1.494.177,- Kč
provozních prostředků.

K posouzení byly předloženy nově podané žádosti o dotace.

Ústav                     Žádost                                                           Dotace %                   Dotace [Kč]

A investiční prostředky

MBÚ: Zavedení EDUROAM na pracovišti Třeboň   (50%)   53.355 

BFÚ: Nový přístupový switch (router) pro BFÚ (100%) 321.866 

ASÚ: Zavedení EDUROAM na pracovišti Spořilov      (50%)   44.460 

          Celkem  419.681

B. neinvestiční prostředky

FGÚ: Oprava optické kabeláže v areálu Krč (100%) 256.694

SSČ: Provoz záložního IdP (100%)     27.137 

SSČ: Schůze - pohoštění (100%)       2.816



          Celkem 286.647

Žádosti o investiční prostředky (skupina A) nemohly být v tuto chvíli akceptovány z důvodu
vyčerpání rozpočtu. Komise však doporučila přijmout žádosti v případě, kdy prokazatelným
nečerpáním alokovaných prostředků vznikne dostatečná finanční rezerva.
Žádosti  o  neinvestiční  prostředky  (skupina  B)  byly  Komisí  kladně  posouzeny  a  budou
předloženy Akademické radě ke schválení na její jednání dne 18.7.2017. V diskusi k těmto
položkám  bylo  upřesněno,  že  žádost  SSČ  (Provoz  záložního  IdP)  se  doporučuje
jednorázově jen pro rok 2017.

Ad5)
J.Pinta informoval Komisi o projektu Fondu Rozvoje Cesnet "Zpracování a pilotní ověření
metodiky implementace GDPR v IT prostředí VVŠ". Ke spoluřešitelům tohoto projektu, patří
kromě vysokých škol i SSČ. 
Z diskuse ke směrnici EU - GDPR (General Data Protection Regulation) vyplynulo, že do
přípravy  její  implementace  by  měli  být  zapojeni  zejména  právní  odborníci  jednotlivých
pracovišť AV ČR. Oddělení IT se budou následně podílet na realizaci potřebných opatření
směrnice.  Předpokládá  se  vypracování  implementačního  doporučení  této  směrnice  pro
pracoviště  AV ČR.  O problematice  GDPR bude  informovat  předseda Komise  na poradě
ředitelů pracovišť AV ČR. V podzimních měsících bude výsledkům řešení projektu věnován
seminář  pořádaný  sdružením  CESNET.  Komise  bude  o  datu  pořádání  semináře
informována.

Text Směrnice GDPR je umístěn na https://kit.avcr.cz (složka Dokumentace)

Ad6)
M.Haindl informoval o výzvě MMR "Kybernetická bezpečnost" 
Výzva,  s uzávěrkou 22.11.2017,  se  týká zvýšení  odolnosti  tzv. významných informačních
systémů a tzv. kritické informační infrastruktury veřejné správy proti kybernetickým hrozbám.
Hlavní  podporovanou  aktivitou  jsou  technická  opatření  vedoucí  k  zabezpečení  těchto
významných informačních systémů a kritické informační infrastruktury. Budou podporována
opatření jako například fyzická bezpečnost, nástroje pro ověřování identity uživatelů (správa
uživatelských hesel), nástroje pro zaznamenávání činnosti kritické informační infrastruktury a
významných informačních systémů, jejich uživatelů a administrátorů. 
M.Haindl   vyzval  členy  Komise,  aby  se s výzvou  seznámili  a  zvážili  eventuální  možnost
podání projektu do této výzvy. 

Aktualizované pasáže výzvy a odkaz na původní  text  jsou umístěny na  https://kit.avcr.cz
(složka Dokumentace)
 
Ad7)
M.Salaj  podal  stručnou  Informaci  k rámcové  dohodě  uzavřené  mezi  Ministerstvem vnitra
a společností IBM o centrálním nákupu softwarových produktů IBM.  Rámcovou dohodu na
poskytnutí  licencí  a  podpory  k  produktům  IBM  uzavřelo  ministerstvo  vnitra  na  základě
výsledků otevřené soutěže. Pro nejvyužívanější produkty tak bylo soutěží dosaženo slevy 45
% na licence a 30 % na podporu. Další rámcové dohody jsou uzavřené na produkty firem
Oracle a Cisco.

Prezentace Workshopu Ministerstva vnitra „Centrální nákup softwarových produktů IBM“ je
umístěna na https://kit.avcr.cz   (složka Dokumentace)

Ad8)
M.Jung informoval o možnosti využívání platformy Office365 akreditovanými akademickými
institucemi. Takovým organizacím Microsoft umožňuje používat platformu Office 365 zdarma.

https://kit.avcr.cz/
https://kit.avcr.cz/
https://kit.avcr.cz/
https://en.wikipedia.org/wiki/General_Data_Protection_Regulation


S ohledem na to,  že z praktických i  technických důvodů je centralizovaná implementace
Office 356 výhodnější, doporučuje se potenciálním zájemcům implementaci Office 365 na
svém pracovišti konzultovat se specialisty Divize informačních technologií SSČ.

Základní  informace  k  platformě MS Office  365  je  umístěna  na  https://kit.avcr.cz   (složka
Dokumentace)

Ad9)
M.Indra v závěru schůze požádal členy KIT o návrhy odborných seminářů a školení, které by
mohli být organizovány Komisí. Také je vyzval k návrhu tematických okruhů pro podzimní
kolo výběrového řízení Fondu rozvoje.

Zapsal M.Indra

Schválil: M.Haindl

https://kit.avcr.cz/

